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“Het leven is als fietsen; om je balans te houden moet je blijven bewegen” 

Albert Einstein 

 

2022 was een jaar van grote hoogten en diepe dalen. Stonden 2020 en 2021 in het teken van 

de gevolgen van corona, in 2022 domineerden vooral de gevolgen van de oorlog in Oekraïne. 

Daarnasst zetten hoge energieprijzen en een hoge inflatie dit jaar de toon die in de loop van het 

jaar leidden tot een historisch dieptepunt van het consumentenvertrouwen en een dipje in de 

economische groei. Verder kreeg Nederland te maken met een groeiende immigratie, deels als 

gevolg van de oorlog. Naast de oorlog waren er ook nog de naweeën van corona. Dit schrijft het 

CBS in het jaaroverzicht 2022. 

Deze grote hoogten en diepe dalen veroorzaakten beperkingen in de dagelijkse bewegingen van 

vele mensen. Samen met de vele diakenen en vrijwilligers mocht ik me in 2022 inzetten om recht 

te doen daar waar onrecht plaats vond en daar hulp te bieden waar mensen aangewezen waren 

op hulp van kerken.  

Omdat 2022 een toestroom van vluchtelingen in beweging bracht en er tegelijkertijd een stijging 

van energiekosten en de kosten op levensmiddelen was, bleek er in korte tijd ineens heel veel te 

doen. Er is een goed beroep gedaan op de kerken en op de diaconieën. Zie hiervoor ook het 

jaarverslag van het college van diakenen.   

Ik gebruik wel eens de uitdrukking “Er even doorheen fietsen” als ik in grote lijnen een plan of 
route presenteer. Zo wil ik jullie ook even meenemen door mijn jaaragenda van 2022. Ik probeer 

de belangrijkste ontwikkelingen te benoemen, die betrekking hebben op de invulling van mijn 

taak en functie en invloed kunnen hebben op de uitvoering van het beleidsplan.    
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Het begin van 2022 

Op 3 januari staat als eerste actiepunt in de agenda geschreven: “planning januari aanpassen op 
lockdown”. In die eerste maanden van 2022 leefden we nog in de onzekerheid of er fysieke 

bijeenkomsten konden plaatsvinden of niet.  

Opmerkelijk hoeveel fysiek contact en bijeenkomsten essentieel deel uit maken van het diaconale 

werk. Het vroeg een zekere mate van flexibiliteit om oplossingen te zoeken en de planning te 

bewaken van jaarlijks terugkerende werkzaamheden. Digitaal ontwikkelde zich een heel nieuw 

netwerk van bijeenkomsten en informatie om me heen. Regelmatig een rondje fietsen was nodig om 

balans te houden in deze wat chaotische tijden.  

Ondersteuning diakenen 

We pakten de draad van vergaderen en bijeenkomsten weer op. Het feit dat we weer fysiek konden 

vergaderen was bijzonder. Ik ontdekte dat ik tijdens de coronaperiode de momenten van persoonlijk 

contact met diakenen enorm had gemist. Het digitaal overleggen of vergaderen met twee meter 

afstand tussen een ieder, heeft mij zeker niet kunnen bekoren. Maar ook voor diakenen is het 

persoonlijk spreken van je medediakenen om af te stemmen en elkaar aan te vullen essentieel.  

Diakenen bellen, whatsappen en mailen mij regelmatig voor advies, hebben een vraag of een nieuw 

idee of voornemen. Andersom bel ik hen ook om even te sparren. Deze contacten ervaar ik als zeer 

waardevol. Hulpvragen zijn soms zeer complex. Het “uitrafelen” van een hulpvraag om te bezien 

welk deel voor de diaconie is en welk deel doorverwijzing behoeft, is makkelijker als je even kunt 

sparren.     

Informeren over diaconale zaken en onderwerpen verricht ik via facebook, mailberichten en 

nieuwsbrieven. De nieuwsbrieven zijn een beetje structureel ingepland, maar de columns in Drieluik 

zijn gekoppeld aan deadlines. Informeren op schrift is nodig omdat de samenleving voortdurend 

verandert en daarmee ook de voorzieningen waar diakenen mee te maken kunnen krijgen. 

Vergaderingen inplannen lijkt na corona steeds lastiger te worden. Helaas is de beschikbare tijd van 

diakenen en diaconale medewerkers kostbaar en mogelijkheden voor een extra vergadering/overleg 

met hen minder. Ik ben een mens van het gesproken woord en heb vaak voorkeur voor een goed 

gesprek en een kop koffie.  

Na corona waren niet alle kerkdiensten vrij om te bezoeken en van oktober tot december was ik niet 

mobiel, omdat ik door gladheid daadwerkelijk mijn balans verloor op de fiets. Hierdoor was ik enige 

maanden beperkt in mijn bewegingsvrijheid en kon fysiek even niet aanwezig zijn en  was het ook 

niet mogelijk om aanwezig te zijn bij alle afscheidnemende diakenen.      
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Toerusting 

Ik vind het belangrijk dat diakenen de kans krijgen om toegerust te worden. Zodat je als beginnende 

diaken voldoende bagage hebt om te starten, maar ook om als ervaren diaken nieuwe 

aandachtspunten te verkennen of te verdiepen. Het ontwikkelen en organiseren van toerusting is 

een uitdaging omdat diakenen en vrijwilligers krap zitten in beschikbare tijd. De toerusting voor 

beginnende diakenen voor PGA/PGHAN werd bezocht door uiteindelijk drie personen. In de 

toekomst zal ik vaker doorverwijzen naar de PKN Webinars voor beginnende diakenen en bij mijn 

jaarlijkse bezoekjes aan de wijkdiaconie de behoefte polsen aan toerusting op maat.  

De toerustingsavond in juni 2022 over sociaal domein voor diakenen PGA en PGHAN werd goed 

bezocht met 24 deelnemers.   

Het vinden van de goede ingang naar het sociaal domein is een belangrijk onderdeel in benodigde 

kennis van diaken. Daarnaast is het belangrijk dat diakenen “vertrouwd” raken met werkers van 

Indebuurt033 in de eigen wijk. Diakenen moeten tijdig kunnen doorverwijzen als hulp van een 

professional nodig is. De weg weten naar de informatiewinkels en de ingang naar het loket Toegang 

Sociaal Domein (TSD) van de Gemeente Amersfoort zijn belangrijke punten.  

Binnen TSD werken de volgende organisaties samen: wijkteam, Stadsring51, het Geldloket, de 

afdeling Werk, Inkomen en Zorg (WIZ) van de gemeente en Indebuurt033.  Wanneer een inwoner 

contact opneemt wordt gezamenlijk bekeken welke organisatie het best past bij de hulpvraag. TSD is 

telefonisch bereikbaar, inwoners die bellen lastig vinden kunnen ook bij de Informatiewinkels hun 

hulpvraag stellen zodat passende ondersteuning kan worden gezocht. Ook als een inwoner zich direct 

meldt bij een van de andere organisaties zal, al dan niet in samenwerking met TSD, gekeken worden 

door welke organisatie de vraag het best opgepakt kan worden. De digitale hulpboom moet beter 

geïntroduceerd worden, uitgelegd waar- en hoe de ingang werkt. Zie www.hulpboom.nl. 

Coördinerende taken 

Met de komst van vluchtelingen, stijging van energieprijzen en inflatie, werd een actief appèl gedaan 

op ons als kerken. Het werd een bewogen jaar met intensieve en duurzame samenwerkingen en 

daardoor stonden we als kerk midden in de samenleving. Mijn aandeel in deze initiatieven bestond 

uit het initiëren, organiseren en coördineren van de projecten en/of initiatieven. Hierbij kon ik 

rekenen op de samenwerking van een grote groep diakenen/vrijwilligers, beroepskrachten van de 

gemeente afdeling Werk en Inkomen, Vluchtelingen, Indebuurt033 etc. Deze samenwerking en 

afstemming vraagt tijd en overleg. Deze coördinerende taken verricht ik  met uren van de PGA en 

voor een deel aangevuld met PGHAN.  

In 2022 vervulde ik een coördinerende taak ten behoeve voor: 

• de actie “Amersfoort geeft warmte” www.raadvankerkenamersfoort.nl  

• de actie Vakantiegelddelen  

• de werkgroep Werelddiaconaat  

• Pact Sam Sam www.pactsamsam.nl   

• Werkgroep Kerk en Vluchteling (Taakgroep Kerk en Samenleving)  

• Inzet vrijwilligers vluchtelingen noodopvang Oekraïne (Taakgroep Kerk en Samenleving) 

•        Platform Jeugddiakonaat, (later opgeheven met de komst van werkgroep kerkelijk    

jeugdwerk)  

 

 

http://www.hulpboom.nl/
http://www.raadvankerkenamersfoort.nl/
http://www.pactsamsam.nl/
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Adviserend: 

Als diaconaal opbouwwerker vervul ik een adviserende taak voor het moderamen en college. Als 

kerkelijk diaconaal werker word ik regelmatig benaderd door kerkleden van de PGA, maar ook van 

andere kerken. En als opbouwwerker word ik regelmatig benaderd door beroepskrachten sociaal 

domein voor advies of meedenken in samenlevingsvraagstukken en/of buurt- en wijkopbouw. Deze 

centrale functie is mij op mijn lijf geschreven, mijn bereikbaarheid en mijn bereidheid zijn  vaak 

groot.  

 

Zo had ik in het jaar 2022 een adviserende taak in: 

• Het moderamen PGA. Ik ben aanwezig tijdens vergaderingen en informeer hen over mijn 

werkzaamheden die aandacht behoeven. Daarnaast adviseer ik het moderamen/college met 

betrekking tot financiële hulpvragen.  

• Taakgroep Kerk en Samenleving www.raadvankerkenamersfoort.nl. Ik participeer in het overleg 

en we informeren elkaar over ontwikkelingen waar mensen in Amersfoort bekneld door raken en 

waar onrecht zichtbaar wordt.   

• Breed Diaconaal Platform Amersfoort (PGA/PGHAN). Ik participeer in het overleg en ik adviseer 

gevraagd en ongevraagd m.b.t. het diaconale werk van de andere niet-PGA kerken. 

 

Participerend: 

Als diaconaal opbouwwerker neem ik deel aan verschillende bijeenkomsten om namens de diaconie 

present te zijn en input te leveren en te participeren in het overleg en de dialoog.    

 

Ik participeerde structureel in bijeenkomsten van: 

• Samen tegen armoede, georganiseerd door de gemeente voor het sociaal domein van 

bestaanszekerheid 

• Taakgroep Kerk en Samenleving 

• Stedelijk netwerk Integratie  

• Bestuurs Pact Sam Sam en de door Pact Sam Sam georganiseerde bijeenkomsten 

• platform Kerkelijk jeugdwerk Raad van Kerken 

 

Ik participeerde incidenteel in bijeenkomsten van: 

• Bijeenkomsten Gezonde wijkaanpak in verschillende wijken. Georganiseerd door de GGD en 

waar ik met verschillende organisaties in een wijk sprak over bestaansonzekerheid. 

• Op uitnodiging van de gemeente rondom sociaal domein vraagstukken. 

• Stuurgroep vergadering Schuldhulpmaatje 

• Pastorestafel Soesterkwartier  

• Ontbijtproject Basisscholen Soesterkwartier  

• Pact Sam Sam en gesprekken met organisaties over “”waardoor mensen tussen wal en schip 

dreigen te vallen” 

• Landelijk Platorm st. Inlia (migranten zonder verblijfsvergunning) 

• Toekomst Hart van Soesterkwartier/Emmauskerk 

 

  

http://www.raadvankerkenamersfoort.nl/
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Met de komst van Afghaanse en Oekraïense 

vluchtelingen naar Amersfoort, werd een deel 

van mijn werkzaamheden bepaald door de 

aandacht voor vluchtelingen in Amersfoort.  

De gemeente benaderde mij met de vraag of 

kerken in Amersfoort een bijdrage konden 

leveren in de noodopvang van vluchtelingen. 

Vanuit het college van diakenen PGA/PGHAN 

en de taakgroep Kerk en Samenleving en 

Breed Diaconaal Overleg vervulden we een rol 

in de noodopvang van diverse groepen 

vluchtelingen:  

• Op 7 januari nam ik afscheid van de Afghaanse vluchtelingen, waar we vanaf december 2021 

wekelijks een zakgeldregeling voor verzorgden. Hierbij was het bedrag €12,50 dat gelijk is 

aan het normbedrag van het COA. De mannen werden tijdelijk opgevangen op Zon en Schild 

en dat werd vrijdags even “een bergje op fietsen”.  

• In februari werd ik gebeld door de gemeente in verband met de komst van Oekraïense 

vluchtelingen en vraag of kerken kunnen meehelpen. Eerste vluchtelingen kwamen in hotels 

terecht en we zorgden voor noodattributen en begeleiding naar medische hulp. Vervolgens 

wierf ik vrijwilligers voor het inrichten van noodlocaties en roosters voor vrijwilligers die 

dagelijks meehielpen met ontbijt, lunch en avondeten op de Plotterweg en op Zonnehof. Een 

gemeentelid van de Westerkerk bouwde een digitaal aanmeldingssysteem, dat tot mei 2023 

in gebruik is gebleven.   

• Op Orthodox Paasfeest organiseerde ik met de Raad van Kerken een meet&greet voor de 

Oekraïners en Amersfoortse kerken. Met een korte kerkdienst eerst in de Joriskerk en daarna 

een ontmoeting in Xaveriuskerk, heetten we als kerken de vluchtelingen van harte welkom 

en ontstonden er de nodige contacten en relaties.  

• Regelmatig onderhield ik contact met de aangestelde beroepskrachten van Indebuurt033 die 

de coördinatie van vrijwilligers overnamen. Hieruit kwamen regelmatig praktische vragen 

zoals behoefte aan fietsen, kleding, etc. 

• Organiseerde ik vanuit de werkgroep Kerk en Vluchtelingen, een bijeenkomst rond de 

presentatie van een ervaringsverslag van de Johanneskerk “een Iraanse jongeling”. Deze 

bijeenkomst werd door diverse mensen vanuit kerken bijgewoond.   

• Was ik betrokken bij de organisatie van de Nacht van de Vluchteling, georganiseerd door de 

Johanneskerk.  

• Was ik betrokken bij de oprichting van House of Joy van stichting Gave op het AZC 

Amersfoort, in samenwerking met kerken. 

Vluchtelingen een plek geven was (en is) voor de gemeente een enorme uitdaging. Er is namelijk een 

tekort aan opvangplekken en tegelijkertijd is er sprake van woningnood. Samen met de regio werkt 

Amersfoort aan de opvang, integratie en huisvesting van vluchtelingen. 

https://www.youtube.com/watch?v=shlss1wHfaU 

 

  

https://www.youtube.com/watch?v=shlss1wHfaU
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Kaders nodig voor hulp voor mensen die leven in illegaliteit.  

Helaas kan de gemeente geen steun verlenen aan uitgeprocedeerde asielzoekers. Bovendien mag de 

nachtopvang van Kwintes deze mensen niet opvangen. De Voedselbank in Amersfoort helpt deze 

mensen regelmatig met het verstrekken van een voedselpakket. Kerken en Leger des Heils zijn vaak 

de laatste redding voor deze mensen. Aanwezigheid en inzicht in de hulpvragen van 

ongedocumenteerden is in Amersfoort nog niet eerder goed onderzocht. Het protocol van het 

college van diakenen voor de steun aan ongedocumenteerden blijkt in de praktijk niet meer actueel 

te zijn. Dit protocol behoeft aanvulling en moet sturing geven over het gesprek en de dialoog over 

wat te doen als mensen zonder document of status aankloppen bij een diaconie.   

Samen met diakenen van de Brugkerk ondersteunde ik een ongedocumenteerde Armeense man met 

een LHBTI achtergrond. De steun bestond uit mentale steun, overleg met vrijwillige advocaten LGBT 

Asylum Support, financiële steun en vinden van een tijdelijke goedkope opvangplek. Stichting de 

Rustplek zocht een opvanggezin voor hem, mits mijn ondersteuning gecontinueerd zou worden. 

Omdat we “bewogen” waren door zijn persoonlijk verhaal en medewerking kregen van LGBT Asylum 

Support, een zeer betrokken opvanggezin van stichting de Rustplek en inzet van goede vrienden, is 

het deze vluchteling gelukt om in februari 2023 instemming te krijgen voor een verblijfsvergunning.   

Diaconaal Steunpunt  

Samen Doen is het diaconaal pionieren, door er op 

een laagdrempelige manier te zijn voor mensen in de 

wijk die een luisterend oor of andere vorm van steun 

nodig hebben. Deze vorm van diaconale presentie is 

gericht op de mensen van het Soesterkwartier. Mijn 

taak als diaconaal opbouwwerker in het Diaconaal 

Steunpunt, was het verder uitbouwen van deze vorm 

van presentie en vrijwilligers te ondersteunen om 

vanuit deze plek een open inloop te organiseren.  

Het inbedden van het steunpunt gebeurde door 

regelmatig af te stemmen met medegebruikers van 

de Emmauskerk: de diaconie van de protestantse 

gemeente Emmauskerk, de Keistadkerk (Kerk van de 

Nazarener), Leger des Heils, de pastorestafel 

Soesterkwartier (interkerkelijk) en het buurtnetwerk 

van Soesterkwartier.   

Medegebruikers in 2022 waren: 

Spreekuur “Heb je even voor mij”, voor vrijwilligers die kleine éénmalige klussen willen verzorgen, 

voor mensen met een klein netwerk en een kleine beurs.  

Spreekuur “de Wijkwegwijzer”, voor wijkbewoners met een vraag op het gebied van wonen in de 

wijk Soesterkwartier. 

Spreekuur “Schuldhulpmaatje” voor wijkbewoners met een financiële vraag of advies. 

De “Kletsbank”, georganiseerd door de Emmauskerk voor voorbijgangers die behoefte hebben aan 

een kopje “levenszin”.  
De Bakfiets “Kopje aandacht”, voor het opzoeken van wijkbewoners voor een kopje koffie/thee en 

een buurtgesprekje over wel en wee van mensen in de straat en buurt. 
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Op het voorplein van het Diaconaal Steunpunt ontstond tussen mei tot september een sterke 

toename van agressie/ crisissituaties die betrekking had op dakloosheid, alcoholisme en psychische 

kwetsbaarheid. In samenwerking met de coördinator van het Leger des Heils bekeken we waar we de 

problematiek van deze situaties het beste konden onderbrengen. We hebben de uitbreiding van deze 

situaties en signalen op verschillende niveaus onder de aandacht gebracht van de gemeente. Het is 

besproken in het signaleringsteam en hieruit is meer inzet van de straatadvocaten van Motiva 

ontstaan.  

Op het plein voor het Diaconaal Steunpunt werden na de coronatijd diverse evenementen 

georganiseerd. We stelden het Diaconaal Steun punt beschikbaar voor diverse initiatieven. Zo waren 

we open voor wijkbewoners tijdens de zomerbraderie, “Proef”, de startzondag van de kerken in 
Soesterkwartier en “Soesterkwartier verlicht” met een grote kerstboom op de stoep met diverse 
activiteiten.  

Het Diaconaal Steunpunt heeft een belangrijke plek gekregen in de wijk en ook voor de gemeente 

van de Emmauskerk. Intern wordt er nu hard gewerkt aan een nieuwe constructie waarbij het werk 

van het Diaconaal Steunpunt wordt voortgezet, maar zonder de dagelijkse aanwezigheid van de 

Diaconaal Opbouwwerker.  

Steeds opnieuw dienen we ons af te vragen waar onze aandacht als diaconie op gericht moet zijn. De 

fietsroute die ik in 2022 aflegde komt voort uit vragen vanuit de samenleving en vragen vanuit de 

diaconie zelf. Ieder jaar begin ik mijn route met nieuwe voornemens en ieder jaar kijk ik terug hoe 

mijn route volgens planning heeft gelopen en hoe deze vervolgens ook weer is afgeweken. Zo blijf ik 

in beweging, maar zo blijft ook de diaconie in beweging. Laten we vooral samen blijven zoeken naar 

de Balans.     

 

Balans  

door te blijven meebewegen met 

de nood van mensen uit de 

samenleving, maar met 

regelmatig rust in mijn hoofd en 

God in mijn hart.  

Door niet op te geven en te 

blijven geloven dat wij mensen 

samen in staat zijn om mee te 

bouwen aan een wereld, waar 

God blij van wordt. 


